
Strona 1 z 5 
 

PROTOKÓŁ  Nr XXXIV/2014 

XXXIV sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 25 marca 2014 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 15 
30

.
    

 

XXXIV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima 

Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXXIV sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych 

Nieobecna: radna Barbara Wolak 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski                     - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński          - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                   - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

6. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

8. Pan Andrzej Zwolak                    - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pani Danuta Kosewska                - Prezes Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania 

10. Pan Mirosław Plakwicz                - Kierownik biura PLGD 

 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 

porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 

pytaniem czy maja uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec 

czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, 

wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXIV sesji Rady Gminy Ryjewo. 

4. Przedstawienie informacji z działalności Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania w 2013 

roku. Plany na rok 2014.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego obwodu 

głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych 

na dzień 25 maja 2014 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnych 

umów dzierżawy po umowach zawartych przez strony na czas oznaczony do 3 lat których 
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przedmiotem była ta sama nieruchomość) nieruchomości niezabudowanych stanowiących 

mienie komunalne na okres 3 lat. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XIII/89/11 Rady 

Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 2011 r. w sprawie nadania Statutu Gminnej Bibliotece 

Publicznej w Ryjewie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014.  

9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie obrad.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXIII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXXIII sesji 

z dnia 18 lutego 2014 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z  XXXIII  sesji Rady Gminy z dnia 18 lutego 2014 roku. 

 

Ad.4. Przedstawienie informacji z działalności Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania 

w 2013 roku. Plany na rok 2014.  

 

Pan Mirosław Plakwicz: Jak co roku również w 2013 roku Gmina Ryjewo oraz jej 

mieszkańcy składali wnioski o dofinansowanie swoich działań w ramach projektów unijnych.  

W trakcie okresu programowania w latach 2007-2013 w powiecie kwidzyński  złożono 

projekty na ogólną kwotę 5.033.240,00 zł. Do chwili obecnej beneficjenci otrzymali zwrot z 

Urzędu Marszałkowskiego  na kwotę 1.534.117,50 zł. Pozostałe wnioski o wypłatę na kwotę 

4.625.286,49 zł nie zostały jeszcze rozpatrzone w Urzędzie Marszałkowskim. W roku bieżący 

odbywa się ostatni nabór wniosków w okresie programowania 2007-2013. Rolnicy w tym 

roku mogą pozyskać środki na różnicowanie działalności rolniczej czyli min. na zakup 

maszyn i urządzeń niezbędnych w rolnictwie. Na ten cel do rozdysponowania pozostało 200 

tys. zł.  Niestety nie można tych środków pozyskać na budowę czy też przebudowę 

nieruchomości. Jeżeli chodzi o realizacje zadań w 2013 roku to Gmina Ryjewo złożyła 

wnioski o dofinansowanie na takie zadania jak min. budowa placu zabaw w miejscowości 

Jałowiec, budowa boiska oraz placu rekreacyjnego przy Gminny Ośrodku Kultury w Ryjewie 

oraz akcję sprzątania gminy Ryjewo. W 2013 roku również gmina Ryjewo z dofinansowania 

wykonała parking przy Zespole Szkół w Ryjewie.  W związku z przygotowaniami do nowego 

okres programowania na lata 2014-2020 zachęcamy już teraz mieszkańców gminy, bo 

również osoby fizyczne nie tylko samorządy czy stowarzyszenia, mogą składać wnioski o 

dofinansowanie swojej działalności. Z dotychczasowej praktyki wiem, że wnioski składane są 

na bardzo różne zadania od organizacji imprez kulturalnych, po atrakcje turystyczne, 

promocje czy rzemiosło. W ubiegłym roku również organizowane były min. warsztaty 

związane z udzielaniem pierwszej pomocy.   

 

Pani Danuta Kosewska: Bardzo serdecznie zapraszamy wszystkiego osoby, które maja 

ciekawe pomysły do tego by sięgały po te środki, bo naprawdę mogą powstać z tego bardzo 

fajne  rzeczy. Korzystając z okazji dziękuję za zaproszenie nas po raz kolejny do Państwa 

gminy i dziękuję za dotychczasową współpracę.  
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Przewodniczący Rady: My również dziękujemy, za to, że zgodzili się Państwo z Nami 

spotkać i również zachęcam wszystkich mieszkańców do tego, by korzystali z możliwości 

pozyskania środków.  

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego 

obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego 

zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. 

 

Projekt uchwały odczytała Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIV/218/14 w sprawie 

utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego obwodu głosowania dla przeprowadzenia 

wyborów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. Uchwała 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze 

kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych przez strony na czas oznaczony do 

3 lat których przedmiotem była ta sama nieruchomość) nieruchomości 

niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. 

 

Projekt uchwały odczytała Pan Józef Gutowski - Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIV/219/14 w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnych umów dzierżawy po umowach 

zawartych przez strony na czas oznaczony do 3 lat których przedmiotem była ta sama 

nieruchomość) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 

3 lat. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XIII/89/11 

Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 2011 r. w sprawie nadania Statutu Gminnej 

Bibliotece Publicznej w Ryjewie. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIV/220/14 w sprawie 

dokonania zmian w treści Uchwały Nr XIII/89/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 grudnia 
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2011 r. w sprawie nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej w Ryjewie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014.  

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIV/221/14 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2014. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad.9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

 

 26 lutego w Starym Polu odbył się konkurs Kół Gospodyń Wiejskich. Naszą gminę 

reprezentowały dwa koła z Benowa i Trzciana. Natomiast 12 kwietnia w Tychnowach 

odbędzie się wielkanocny stół świąteczny, na który zaproszono wszystkie koła gospodyń 

z terenem naszej Gminy. 

 28 lutego odbyło się spotkanie Społecznej Rady Zatrudnienia w Powiatowym Urzędzie 

Pracy w Kwidzynie. Spotkanie dotyczyło : 

 Zaopiniowanie kierunków kształcenia w szkołach ponadgimnazjalnych; 

 Informacji o aktualnej sytuacji na rynku pracy; 

 Zaopiniowanie sprawozdań PUP z działalności w 2013 roku. 

 

 1 marca 2013 roku udział w uroczystościach z okazji Narodowego Dnia Żołnierzy 

Wyklętych. Uroczyste odsłonięcie tablicy odbyło się na Marezie. 

 6 marca w Gdańsku odbyło się  szkolenie wyborcze oraz spotkanie w departamencie 

infrastruktury w sprawie wyjazdu na posesję przy GOK w Rudnikach. 

 7 marca w Nowym Dworze Gdańskim odbyło się spotkanie z senatorem Leszkiem 

Czarnobajem, a dotyczyło finansowania samorządów oraz, środków na lata 2015 – 2020. 

 Również dnia 7 marca odbyło się spotkanie z mieszkańcami Sołectwa Straszewo. Na 

zebraniu poruszono sprawy : 

 Dowozu młodzieży; 

 Ustawy śmieciowej; 

 Remontu dróg gminnych. 

Na wszystkich zebraniach wiejskich, które odbyły się w Trzcianie, Rudnikach, były 

poruszane podobne problemy i sprawy. Rolnicy w Rudnikach byli przeciwni tak wysokim 

podatkom od gruntu i pozostałych gruntów. 

 12 marca w Lokalnej Organizacji Turystycznej odbyło się walne zgromadzenie 

udziałowców. 

 14 marca w starostwie odbyło się spotkanie Wójtów i Burmistrzów z Zarządem Powiatu, 

spotkanie dotyczyło: 

 Drogi powiatowej i gminnej przebiegającej przez tereny leśne; 
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 Połączenie komunikacyjne gmin powiatu z Barcicami w kontekście dowozu uczniów 

do Barcic; 

 Dożynki Powiatowe, odbędą się w Gminie Ryjewo 6 i 7 września 2014 roku. 

 17 marca w Benowie odbyło się spotkanie delegatów Spółki Wodnej Benowo Sołtyski. 

 18 marca w Kwidzynie odbyło się spotkanie Delegatów Spółki Wolnej jak i Związku 

Wałowego Żuław Kwidzyńskich. 

 21 marca w Urzędzie Gminy Kwidzyn odbyło się walne zebranie udziałowców i 

członków Lokalnej Grupy Działania. 

 21 marca odbył się XIX Festiwal piosenki dla najmłodszych, również tego dnia odbyło 

się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy, które zostały zapoznane z materiałami 

przedstawionymi na dzisiejszej sesji. 

 W miesiącu marcu rozpoczęto prace przy remontach dróg gminnych. Od miesiąca 

kwietnia zostaną zatrudnieni pracownicy w programie Robót Społecznie Użytecznych. 

 

Ad.10. /Ad. 11 Interpelacje i zapytania radnych/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad.12. Wolne wnioski i informacje. 

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad.13. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXXIV sesji 

Rady Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 

 

 


